

التاريخ: 25 نوفمبر 2025

فتح باب الترشح لعضوية مجلس إدارة مصرف قطر الإسلامي

بالإشارة الى تعليمات هيئة قطر للأسواق المالية وبورصة قطر، وانطلاقاً من مبدأ الإفصاح والشفافية الذي ينتهجه المصرف، نود إحاطتكم علماً بأنه تم فتح باب الترشح لعضوية مجلس الإدارة في دورته الجديدة للسنوات الثلاث القادمة 2026 – 2028 لشغل عدد إحدى عشر مقعداً، ثلاثة منهم للمستقلين على الأقل وذلك اعتباراً من الأربعاء 26 نوفمبر 2025 وحتى الساعة الواحدة من ظهر يوم الأربعاء 10 ديسمبر 2025، لمن تتوفر فيهم الشروط التالية:

- ألا يقل عمر المرشح عن واحد وعشرين عاماً، ويتمتع بالأهلية الكاملة.
- أن يكون مساهماً ومالكاً لعدد (2,500,000) سهماً من أسهم المصرف تخصص لضمان حقوق الشركة والمساهمين والدائنين والغير عن المسؤولية التي تقع على أعضاء مجلس الإدارة والقبول بالحجز عليها حتى نهاية مدة العضوية.
- ألا يكون المرشح عضواً في مجلس إدارة أكثر من ثلاث شركات مساهمة مراكزها الرئيسية في قطر.
- ألا يكون رئيساً لمجلس الادارة أو نائباً للرئيس في أكثر من شركتين مركزيهما الرئيسيتين في قطر.
- ألا يكون عضواً منتدباً للإدارة في أكثر من شركة واحدة مركزها الرئيسي في قطر.
- ألا يكون عضواً في مجلس إدارة شركتين ذات نشاط متجانس.
- ألا يكون قد سبق الحكم على المرشح بعقوبة جنائية، أو في جريمة مخلة بالشرف أو الأمانة، أو في جريمة من الجرائم المشار إليها في المادة (40) من القانون رقم (8) لسنة 2012 بشأن هيئة قطر للأسواق المالية، والمادتين (334) و (335) من القانون رقم (11) لسنة 2015 بإصدار قانون الشركات التجارية، أو يكون ممنوعاً من مزاولة أي عمل في الجهات الخاضعة لرقابة الهيئة بموجب المادة (35) فقرة (12) من القانون رقم (8) لسنة 2012 المشار إليه.
- ألا يكون قد سبق إشهار إفلاسه ما لم يكن قد رد إليه اعتباره أو تعثره في سداد ديونه وتسبب في خسائر للمؤسسات المالية أو سبق عزله أو يكون هناك أي تضارب للمصالح يؤثر على حيادته واستقلالته.
- مراعاة شروط الترشح كعضو وعضو مستقل وفق الضوابط المقررة في حوكمة الشركات لكل من مصرف قطر المركزي وهيئة قطر للأسواق المالية، ويمكن الاطلاع عليها في موقع المصرف على العنوان التالي <https://www.qib.com.qa/ar/investorrelations/board-nomination/>

على السادة المساهمين الراغبين في ترشيح أنفسهم مراجعة مكتب أمين سر مجلس الادارة في الطابق الأربعين من المقر الرئيسي في أبراج المصرف – الخليج الغربي - لتعبئة النماذج المطلوبة للترشح، والاطلاع على تفاصيل الشروط المحددة، وتقديم الوثائق المطلوبة باليد الى مكتب أمين سر مجلس الادارة قبل نهاية المدة المقررة أعلاه.

* ستجري الانتخابات خلال اجتماع الجمعية العامة العادية المقرر عقده خلال الأشهر الثلاثة الأولى من عام 2026.

* للاستفسار، يرجى الاتصال على هاتف: 40334554 \ 40334510 خلال ساعات الدوام الرسمي.

Opening the nomination for membership of the Board of Directors of Qatar Islamic Bank

In line with the regulations set by Qatar Financial Markets Authority and Qatar Stock Exchange and based on the disclosure and transparency policies adopted by QIB, we would like to inform you that the nominations have been opened for membership of the Board of Directors for the new period for the next three years 2026-2028 to fill eleven seats, at least three of them as independent members. Nominations will be accepted from Wednesday, November 26, 2025 until Wednesday, December 10, 2025 at 1:00 pm. Nomination is open for those who meet the following conditions:

- The age of the candidate shall not be less than twenty-one years, and fully legally competent.
- To be a shareholder and an owner of (2,500,000) shares of the bank's shares allocated to guarantee the rights of the company, shareholders, creditors, and others for the responsibility that falls on the members of the Board of Directors. The nominee must accept to block their shares during his membership of the BOD until the end of the membership term.
- The candidate should not be a member of the board of directors of more than three public shareholding companies whose headquarters are in Qatar.
- The candidate shall not be a Chairman of the Board of Directors or a Vice Chairman in more than two companies whose headquarters are in Qatar.
- The candidate shall not be a managing director in more than one company with the head headquarters in Qatar.
- The candidate shall not be a member of the board of directors of two companies with similar activity.
- The candidate must not have been previously convicted with a criminal penalty or a crime involving breach of honor or trust or one of the crimes referred to in Article (40) of Law No. (8) of 2012 of Qatar Financial Markets Authority, or Articles (334) and (335) of Law No. (11) of 2015 (Commercial Companies Law). The candidate must also not be prohibited from practicing any activity within entities subject to the Authority's supervision pursuant to Article (35), paragraph (12) of the aforementioned Law No. (8) of 2012.
- The candidate must not have previously been declared bankrupt unless he has been rehabilitated, or he has defaulted on his debts and caused losses to financial institutions, or he has previously been dismissed, or there is any conflict of interest that affects his impartiality and independence.
- Observe the conditions for candidacy as an independent member in accordance with the corporate governance regulations set by both Qatar Central Bank and Qatar Financial Markets Authority, which can be viewed on the bank's website at the following address <https://www.qib.com.qa/en/investorrelations/board-nomination/>

Shareholders who are wishing to apply for nomination are required to visit the Secretary of the Board of Directors on the 40th floor of QIB headquarter, QIB Towers – West Bay to fill the required nomination forms, see the details of the specific criteria, and submit the required documents in person before the end of the abovementioned period.

- * Elections shall take place during the Ordinary General Assembly Meeting to be held during the first three months of 2026.
- * For inquiries, please call: 40334554 / 40334510 during official working hours.